

目次

电机部分

- 哈电绝缘核心技术自主发展 50 年.....卢春莲 (1)
空冷汽轮发电机定子端部电磁场和温度场耦合计算.....王鸿鹄 等 (5)
水电机组集成监测系统中铁心振动分析.....万元 等 (9)
大型水轮发电机推力轴承瓦温度.....刘清勇 等 (14)
在线实测的水轮发电机局部放电谱图分析.....付海涛 等 (16)
水轮发电机定子线圈腐蚀原因分析.....徐俊红 (20)
双屏蔽复合转子电动机性能分析.....张建涛 等 (22)
同步发电机转子过电压过程分析.....佟林晖, 李国良 (27)
异步电机反馈线性化解耦控制.....郭春平等 (31)
发电机转子槽绝缘位移的原因及处理.....韩英杰 等 (35)
基于定子电压定向的双馈风力发电机功率控.....刘思佳 等 (38)

水轮机部分

- 混流式水轮机叶片数控加工工艺研究.....陈伟, 瞿涛 (42)
基于小波预处理的 HHT 方法在水轮机振动诊断中的应用.....薛延刚 等 (45)
活动导叶有限元分析边界条件探讨.....庞立军, 吕桂萍 (50)

辅机及其他

- 基于 dsPIC 的智能功率柜的设计.....李志军 等 (53)
三峡右岸电站调速器功率快速调节的实现.....刘亚涛, 王立贤 (57)
非最小相位系统的自适应逆控制.....杨巧德, 张侃健 (61)

主 编: 李正

主管单位: 哈尔滨电气集团公司

主办单位: 哈尔滨大电机研究所

出版单位: 哈尔滨大电机研究所杂志社

地址: 黑龙江省哈尔滨市香坊区三大动力路 51 号

邮政编码: 150040

电话: 0451-82872723

印刷: 哈尔滨华德印务有限公司

国内订购处: 全国各地邮局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司(北京市 399 信箱)

邮发代号: 14-11

国外代号: BM547

Editor-in-Chief: TAO Xing-ming

Responsible Institution: Harbin Electric Corporation

Sponsored by: Harbin Institute of Large Electrical Machinery

Published by: DADIANJI Magazine Office

Address: 51, Sandadongli Road, Xiangfang, Harbin, China

Post Code: 150040

Tel: 86-451-82872723

Overseas Distribution: China International Book Trading Corporation

(P. O. Box399, Beijing, China)

Code No: BM547

E-mail: qbzr@hec-china.com

http://dj.dj.chinajournal.net.cn

CONTENTS

*** * * Electric Machine * * ***

50 Years Independent Development of the Key Technology of HEC Insulation System.....LU Chun-lian (1)

Calculation of the Eddy Current-thermal Coupling Fields in End-stator
Region of Air-cooling Turbogenerators.....WANG Hong-hu etc. (5)

Analysis of Stator Core Vibration in Integrated Monitoring System
for Hydro generating units.....WAN Yuan etc. (9)

Temperature of Thrust Bearing Pad for Large Hydrogenerator.....LIU Qing-yong etc. (14)

PRPD Pattern of Hydrogenerators' Partial Discharge On-line Measured in Field.....FU Hai-tao etc. (16)

Cause Analysis for the Corrosion of Hydrogenerator Stator Winding.....XU Jun-hong (20)

The Performance Analysis of the Double-cans Composite-rotor Motor.....ZHANG Jian-tao etc. (22)

Synchronous Generator Rotor Over-voltage Protection.....TONG Lin-hui etc. (27)

Decoupling Control of Asynchronous Motor Based on Feedback Linearization.....GUO Chun-ping etc. (31)

The Root Cause and the Treatment of the Generator Rotor Slot Armor Migration.....HAN Ying-jie etc. (35)

Power Control of DFIG in Stator Voltage Oriented Frame.....LIU Si-jia etc. (38)

*** * * Hydraulic Turbine * * ***

Study on the NC Machining for Blades of Francis Turbine.....CHEN Wei etc. (42)

The Application of HHT Method Based on Wavelet Pretreatment
in the Hydraulic Turbine Vibration Diagnose.....XUE Yan-gang etc. (45)

The Research of the Boundary Condition for Wicket Gate FEA.....PANG Li-jun etc. (50)

*** * * Auxiliary & Others * * ***

Design of Intelligent Power Rectifier Cabinet Based on dsPIC.....LI Zhi-jun (53)

The Realization of Power Fast Adjustment for Governing System
in Three Gorges Right Bank Hydropower Station.....LIU Ya-tao etc. (57)

Adaptive Inverse Control of Non-minimum Phase System.....YANG Qiao-de etc. (61)